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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Negyedére csökkent az éttermek forgalma, mégis 
27%-os áfát kell fizetniük?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóhírek szerint a banki kimutatások is megerősítik már, hogy az éttermek bevétele egynegyedére
zuhant - azzal együtt is, hogy a házhozszállítások a körülményekre tekintettel növekedtek. Mindez
azt jelenti tehát, hogy az éttermek nagy része bezárt, amely nem zárt be, az a mindennapos túlélésért
és a munkavállalók megtartásáért küzd. Ezt a célt azonban nem hogy segíti, inkább akadályozza egy
bizonyos  adószabály:  a  kedvezményes,  5%-os  áfakulcs  kizárólag  a  helyszínen  történő  éttermi
fogyasztás esetén alkalmazható, elvitel esetén már 27%-ot kell felszámítani.

Röviden:  negyedére  csökkent  az  éttermek  bevétele,  mégis  a  világbajnok,  27%-os  áfát  kell
befizetniük az államkasszába.

A probléma nyilvánvaló jellegére tekintettel kérdezzük miniszter úrtól:

Tervezi-e a Kormány, hogy a vendéglátás talpra állásának elősegítése érdekében az elvitelre
készült ételek és italok esetében is lehetővé teszi az 5%-os áfakulcs alkalmazását? Ha igen,
mikortól várható annak bevezetése? Ha nem, mi a döntésük oka?

Tisztelettel várjuk válaszát.


